
UCHWAŁA NR XV/154/21 
RADY GMINY JASIONÓWKA 

z dnia 30 marca 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej sposobu rozpatrzenia wniosku przez Wójta Gminy 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 i art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 713, poz. 1378), art. 246 ust. 1, art. 247 w zw. z art. 237 § 3 i art. 238 ust. 1 ustawy 
z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, poz. 695, 
poz. 1298, poz. 2320, z 2021 r. poz. 54, poz. 187) oraz § 119 Statutu Gminy Jasionówka stanowiącego 
załącznik do uchwały Nr XXX/209/18 Rady Gminy Jasionówka z dnia 31 października 2018 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Jasionówka (Dz.Urz.Woj.Podlaskiego 2020.3814) uchwala się, co następuje: 

§ 1. 1. Uznaje się za nieuzasadnioną skargę Państwa I. i K. S. z dnia 17.02.2021 r. dotyczącą sposobu 
załatwienia wniosku przez Wójta Gminy. 

2. Sposób załatwienia skargi oraz uzasadnienie jej rozstrzygnięcia stanowią załącznik do uchwały. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   
Przewodniczący Rady 

 
 

Leszek Lewicki 
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Uzasadnienie

W dniu 23.02.2021 r. do Rady Gminy Jasionówka wpłynęło odwołanie złożone przez Państwa I. i K. S.
na zawiadomienie o sposobie załatwienia wniosku przez Wójta Gminy dotyczącego braku dojazdu do
nieruchomości.

Zgodnie z art. 246 ust. 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego
(Dz. U. z 2020 r. poz. 256 z późn. zm.) wnioskodawcy niezadowolonemu ze sposobu załatwienia wniosku
służy prawo wniesienia skargi w trybie określonym w Rozdziale 2 Działu VIII Kodeksu. Zgodnie z art. 18b
ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 ze zm.)
Rada Gminy rozpatruje m.in. skargi składane przez obywateli - w tym celu powołuje komisję skarg,
wniosków i petycji, zaś zasady i tryb działania komisji skarg, wniosków i petycji określa statut gminy.
Zgodnie z § 105 ust. 1 pkt 2 Statutu Gminy Jasionówka, stanowiącego załącznik do uchwały
Nr XXX/209/18 Rady Gminy Jasionówka z dnia 31 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu
Gminy Jasionówka (Dz.Urz.Woj.Podlaskiego z 2018 r. poz. 4434), do zadań Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji należy wstępne rozpatrywanie skarg składanych przez obywateli będących we właściwości Rady
Gminy. Dlatego też zgodnie z § 119 ust. 2 Statutu Gminy dla wstępnego zbadania skargi Przewodniczący
Rady skierował ją do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Zgodnie z § 119 ust. 3 Statutu Gminy Rada na
sesji rozpatruje dokumentację związaną ze skargą i zajmuje stanowisko w formie uchwały.

W wyniku podjętych działań, zmierzających do wyjaśnienia przedmiotowej sprawy, Komisja Skarg,
Wniosków i Petycji przygotowała projekt niniejszej odpowiedzi.

Jak ustalono już w roku 2020 rozpatrując skargę na Wójta Gminy złożona przez skarżących, droga
prowadząca do gospodarstwa - działki skarżących, na odcinku ostatnich ok. 100-150m była od co najmniej
kilku lat nieprzejezdna (liczne zarośla uniemożliwiały przejazd). Skarżący kilkukrotnie składali pisma do
Wójta Gminy z prośbą o poprawę przejezdności drogi. Skarżących pisemnie oraz ustnie informowano, że
poprawa stanu drogi przeprowadzona będzie w miarę posiadanych środków budżetowych, w tym po jej
wytyczeniu. W efekcie działań Wójta droga została w 2019 r. wytyczona, następnie w  roku 2020 dokonano
odkrzaczenia drogi na w/w odcinku w ramach bieżących remontów dróg dojazdowych do pól i łąk. We
wrześniu 2020 r. wymieniono także stary niedrożny przepust, dzięki czemu możliwy jest dojazd i wjazd na
działkę skarżących z drogi należącej do gminy.

Rów, o którym mowa w skardze znajduje się w ewidencji gruntów na działce nr 36, poza tym jest
elementem odwodnienia drogi i jego zasypanie nie poprawi stanu drogi, a wręcz przeciwnie. Skoro rów
znajduje się w ewidencji gruntów, to skarżący nabywając działkę musieli o nim wiedzieć - do dopełnienia
formalności zakupu nieruchomości konieczny jest wypis z ewidencji gruntów. Ponadto do ewentualnego
zasypania w/w rowu konieczne jest uzyskanie odpowiedniego pozwolenia wodno-prawnego. Jak wskazano
wyżej wymieniono przepust na w/w odcinku drogi, dzięki czemu właściciel ma możliwość zjazdu z drogi na
swoją działkę. Podobnie w przypadku innych dróg - właściciele działek mają zapewnione zjazdy na swoje
nieruchomości poprzez właśnie przepusty i zjazdy wykonane na rowach odwadniających. Nie zasypuje się
rowów odwadniających w celu umożliwienia dojazdu do działek.

Wykonanie przebudowy drogi, jakiej domagają się skarżący, jak już pisano w odpowiedzi na skargę w
2020 r., wymagałoby wykonania stosownej dokumentacji oraz poniesienia znacznych - jak na możliwości
gminy - nakładów finansowych. W związku z tym, że możliwy jest już dojazd i wjazd na działkę sprzętem
rolniczym, Rada Gminy już informowała w odpowiedzi na poprzednią skargę z 2020 r., że nie planuje się
inwestycji w tym zakresie w najbliższej przyszłości. Podobne stanowisko zajął Wójt w odpowiedzi na
wniosek skarżących złożony w  grudniu 2020 r. Przebudowa drogi we wskazanym przez skarżących zakresie
będzie możliwa w przyszłości, jeśli pozwolą na to środki budżetu gminy, które jak wskazywano są
ograniczone i pozwalają na wykonywanie najpilniejszych inwestycji w pierwszej kolejności.

Jak wskazują skarżący w swoich pismach droga ta jest mniej uczęszczana, przez co została zaniedbana.
Niestety drogi mniej uczęszczane szybciej zarastają niechcianą roślinnością, poza tym są siłą rzeczy rzadziej
zgłaszane przez mieszkańców i użytkowników do odkrzaczania, czy bieżących remontów jako najpilniejsze.

Załącznik do uchwały Nr XV/154/21

Rady Gminy Jasionówka

z dnia 30 marca 2021 r.
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Drogi na terenie gminy są sukcesywnie odkrzaczane, wykonywane są niezbędne naprawy nawierzchni.
Niestety z uwagi na ograniczone środki budżetowe nie jest możliwe stałe utrzymanie wszystkich odcinków
dróg w dobrym stanie, czy dokonywanie ich przebudów. Mieszkańcy na bieżąco zgłaszają potrzeby w tym
zakresie i są one realizowane w miarę możliwości budżetowych gminy.

Rada Gminy pragnie ponownie zauważyć, że budżet naszej gminy jest dość skromny, zaś potrzeby
mieszkańców coraz większe. W miarę możliwości budżetowych wykonywane są zadania inwestycyjne (w
tym drogowe) oraz bieżące remonty dróg. W pierwszej kolejności naprawiane bądź przebudowywane są
drogi użytkowane przez większą liczbę mieszkańców, następnie drogi mniej użytkowane, czy wręcz
użytkowane sporadycznie. Droga prowadząca do działki wnioskujących na przedmiotowym odcinku służy
do dojazdu praktycznie do jednej nieruchomości i nie była zgłaszana także do remontów w latach ubiegłych
w ramach funduszu sołeckiego. To świadczy także o jej niewielkim znaczeniu dla okolicznej ludności -
drogi ważne z punktu widzenia mieszkańców są remontowane i utrzymywane na ich wniosek często właśnie
ze środków funduszu sołeckiego. W związku z tym, podobnie jak wiele innych dróg użytkowanych przez
niewielką ilość osób, została wyremontowana w dalszej kolejności, w miarę posiadanych środków na
zadania remontowe - jednak nie została całkowicie pominięta jak sugerują skarżący. Nie twierdzono w
przeszłości ani obecnie, że droga nie będzie remontowana. Wprost przeciwnie stale zapewniano, że droga
zostanie wyremontowana w przyszłości, w miarę posiadanych środków. Tak też się stało w wyniku działań
podejmowanych przez Wójta. Podobnie w przyszłości droga ma szansę na przebudowę, należy jednak brać
pod uwagę, że - jak już zaznaczono - środki budżetowe gminy są ograniczone, a potrzeby w zakresie dróg
ogromne.

Warto ponownie zauważyć, że sprawa ta była już omawiana w roku 2020 przez radnych i stwierdzono,
że jest na terenie gminy wiele dróg o większym stopniu pilności, jeżeli chodzi o poprawę przejezdności czy
wykonanie przebudowy. Zdecydowano też, w porozumieniu z Wójtem, o jej wyremontowaniu w miarę
posiadanych środków, co jak wyżej wskazano - zostało wykonane. Sprawa przebudowy drogi w przyszłości
realizowana będzie jak wskazano wyżej.

Po przeanalizowaniu całości zgromadzonych materiałów dotyczących przedmiotowej sprawy,
w szczególności: skargi, stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, stanowiska Wójta Gminy oraz
dokumentów zgromadzonych w toku działań dotyczących badanej sprawy, Rada Gminy postanawia
podzielić stanowisko Komisji.

W związku z powyższym uznano skargę na sposób załatwienia wniosku skarżących przez Wójta Gminy
Jasionówka za nieuzasadnioną.

Skarżący zostaną zawiadomieni przez Przewodniczącego Rady Gminy o sposobie załatwienia skargi.
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